
 
 

//  REFERAT 

AT  //   

Postadresse:   //   
 
      

       
 
     

 

 
 
 
 
//  Møtedato: 29.11.19 på Bassengbakken 1 i Trondheim (kl. 1000 – 1400) 
   
//  Tilstede: Jostein Grimstad KS, Randi Nessemo LO, Mona Lersveen FFO, Bonny Okpe 
Felles innvandrerråd, Janne Kron-Hansen NHO, Frode Strømman SAFO, Merethe Bue 
Kreftforeningen, Linda Fjeldvær NAV Kontaktsenter, May Beate Haugan NAV Trøndelag, 
Bente Wold Wigum NAV Trøndelag, Ulrik Sorte NAV Falkenborg, Per Roger Samstad NAV 
Familie og ytelse, Marie Holtan NAV Trøndelag, May-Liz Flatholm NAV Trøndelag 
  
  
//   Forfall: Heidi Rygh, Jan Arve Strand, Oddvar Øyan FFO, Frode Selbo NAV Trøndelag 
Hjelpemiddelsentral, Knut Bakken PFO 
 
//   Referent: Kjell Tore Aftret 
 
//   Kopi til: Ann Kristin Løe NAV Trøndelag, May-Liz Flatholm NAV Trøndelag, Elin Børseth 
Eidisson NAV Trøndelag 
 
 

Møte i brukerutvalget for NAV Trøndelag 
 
22/19 Godkjenning av referat fra siste møte. (se vedlegg) 
Referatet ble godkjent.  
 
 
23/19 Orientering og diskusjon om EØS-saken. Innledning v/ledelsen. 
May Beate orienterte. Det handler om at NAV har feiltolket regelverket. 
Brukere er blitt feilaktig dømt til fengsel. Hele saken er veldig uheldig for de brukerne som er 
ramma av dette. Statsråd og direktør i NAV har gått ut og sterkt beklaget det hele.  
NAV er nå i gang med å rett opp i alle feilene som er gjort. NAV har tolket EØS-reglene for 
strengt og feil. Flere og flere kjennelser har etter hvert gått mot NAV sin tolkning.  
 
Per Roger orientert fra ytelseslinjen. 10 personer fra hans linje er plukket ut til å jobbe med 
disse sakene. NAV går gjennom alle stønadsområder for å se om det er riktig praksis på de 
forskjellige områder. Det ser ikke ut til at det er feil praksis på andre områder. Det 
gjennomgås nå 2400 AAP-saker. Her er det krav om tilbakebetaling av ytelser. Ca 50 saker 
har vært innom domstolene. De er snart kommet igjennom de sakene som har vært innom 
domstolene. Alle er opptatt av at gjennomgangen av sakene skal gå fort. Men samtidig er det 
viktig at det gjøres rett. Ikke alle av de 2400 vil ikke få et omgjøringsvedtak. Nav må vise at vi 
tar dette på alvor. I saker som er lovhjemla både i forhold til opphold i utlandet og andre 
forhold, vil ikke nødvendigvis medføre omgjøring. 



 
 

 
 
 

 

Det vil være snakk om erstatninger, rente og skatt. Da må andre etater involveres i dette 
arbeidet. 
Viktig at det går ut god informasjon til NAV-kontorene i dette arbeidet. May Beate sier at det 
er gode grunner at NAV har fått dårlige omdømme. Dette er en systemfeil som ikke kan 
belastes de lokale veilederne. NAV-direktøren og statsråden har tatt på seg ansvaret for 
denne skandalen.  
Frode S stilte spørsmål om det er rom i organisasjonen for å komme med kritiske røster.  
Det er viktig at vi lærer av dette.  
Per Roger: det er ikke slik at alle som har følt seg feil behandla, medfører endra behandling.  
Noen av disse sakene har handlet om andre land enn EØS-området. Svikten har vært på 
flere områder. Flere departement skal nå se på praksis innenfor sine felt. 
Randi: Nå vil alle tro at de får saken sin omgjort. Det handler mye om forventninger. Det er 
viktig å vær tydelig på dette også. Det kommer angrep fra alle kanter. Det er viktig at de som 
jobber med disse sakene nå får arbeidsro. 
Det er vanskelig å si antallet for Trøndelag, men det vil komme fram etter hvert. Det er viktig 
at de sakene som har medført størst belasting for brukerne, blir tatt først.  
Ulirik: De er viktig å nyansere bilde, noen brukere har et aktivitetskrav. Det er ikke noe 
vesentlig støy ute på nav-kontorene om denne saken.  
Linda: opplever at det ringer personer som spør om de har riktig ytelse, spesielt eldre. Dette 
gjelder også en del brukere som ikke er knyttet opp mot EØS-problematikken. 
Nå jobbes det med AAP-området (arbeidsavklaringspenger). En skal også gå igjennom 
sykepengeområdet, hvor det også kan ha oppstått feil. 
Mona ønsker også en skriftlig orientering til brukerutvalgsmedlemmene om det som har 
skjedd i EØS-saken. 
Det er viktig at brukerutvalget får god informasjon om denne saken, som en kan ha med seg 
i diskusjoner ute blant folk.  
Ulrik sier NAV-kontorene har fått god info. De skjønner hva de skal gjøre. 
 
 
24/19 Digitalisering og brukermedvirkning. Innledning v/Unni Garnes. 
De fleste lever i en digital verden i dag. Hvis du har bankid så er du hjelpa i veldig mange 
situasjoner. Ca. 96% har nå denne tilgangen. Gjennom digitale løsninger vil en ha gode 
muligheter til å hjelpe de som har et større behov for bistand. Det er mye snakk om 
åpningstider. Mange strever i den digitale verden, selv de som skjønner mye av dette. Økt 
digitalisering har medført at en også har fått større fokus på de fysiske møtene. 
Brukeren kan komme til de fysiske møtene og være mer forberedt gjennom digitalisering. 
Hvordan komme i kontakt med nav? Det første møte kan være nav.no. Benytter du chat får 
du automatisk svar (robot) på standardspørsmål. Du får hele tiden spm. om du vil snakke 
med en veileder. For mange oppleves dette som en god og rask tjeneste. Chat-mulighetene 
utvikles hele tiden. Omtrent halvparten av spørsmålene kan besvares på chat. Denne uka 
testes noen av systemene ut mot brukere for å finne ut hva er raskest og beste løsning for 
våre brukere. 
Du får spørsmål om du også vil ha kopi av chaten, hvis ja, får du den tilsendt.  
Ulrik nevnte at Falkenborg skal ha en workshop vedrørende digital dialog. Gjennom digital 
plan opplever veilederne at de blir lettere tilgjengelig.  
Noen vil føle at det er lettere å kommunisere digitalt enn gjennom oppmøte. 



 
 

 
 
 

 

Forskjellige kulturer er også et viktig aspekt både når det gjelder den digitale verden, men 
også gjennom personlig oppmøte. 
Frode: viktig at NAV fanger opp den informasjonen som ikke er reine faktaopplysninger. 
Hvordan kan den digitale verden fange opp dette? 
Ulrik: Den digitale dialogen kan ofte bli forskjellig ut fra hvilken rolle du har i nav.  
Unni viste fram https://arbeidsplassen.nav.no/  Dette er en viktig møteplass for jobbsøkere 
og arbeidsgivere. 500 000 har vært innom nettstedet som jobbsøkere.  
Det er ennå mye å gå på i den digitale verden.  
Frode: Viktig å få fram tiltak som bistår de som ikke er i den digitale verden. 
 
 
25/19 Plangrunnlag 2020 til fylkene – utgangspunkt for mål og disponeringsbrevet 
som kommer på nyåret. Kort orientering v/ledelsen  
May Beate orienterte om plangrunnlaget for 2020, og sa at det er nytt at dokumentet kommer 
så tidlig. Inkluderingsdugnaden får noe oppmerksomhet i dokumentet. Det er lagt inn kutt 
overfor nye unge som går på AAP. Innsparte midler skal gå til bedre oppfølging. Vi har fått et 
nytt tiltak – opplæringstiltaket – dette må implementeres gjennom et tett samarbeid med 
fylkeskommunen. Det forventes et tettere samarbeid mellom NAV og helse. Forventningene 
er knyttet til at arbeid og helse i større grad skjer parallelt.  
Lønnstilskudd er et viktig virkemiddel i forhold til inkluderingsdugnaden. Det er forventet at vi 
skal ha en gevinstrealisering knyttet til digitalisering. Det er viktig at vi får til bedre 
brukermøter. Vi skal være en pålitelig forvaltning. Nye verktøy forutsetter at vi utvikler oss i 
forhold til dette. 
 
Vi har 1,7% arbeidsledighet i Trøndelag. Dette gir oss muligheter til å bistå brukerne som er i 
et utenforskap. Det jobbes bla i forhold til Nye veier som kan gi arbeid for noen av de som er 
i NAV sitt system.  
Randi: viktig med et godt samarbeid om lærlingeløpene og frafall fra videregående skole. 
NAV har et samarbeid med fylkeskommunen både i forhold til frafall og forebygging. Mange 
ungdommer ønsker en lærlingeplass, men får det ikke.  
Ofte for dårlig rådgivning i ungdomsskolen. Mye diskusjoner rundt utfordringer rundt arbeid 
og utdanning. Enig om at det er for dårlig rådgivning mot ungdommen.  
FFO har gått ut hardt mot regjeringen når det gjelder AAP og ungdom. De unge dette gjelder 
har som regel store utgifter i forhold til helseproblemer. Dette kan føre til at flere kommer 
over på sosialhjelp.  
Hvor mange VTA-plasser i Trøndelag? Det har vært forholdsvis stor økning i år. Trøndelag 
ligger forholdsvis høyt i forhold til resten av landet. I Trøndelag er det jobba aktivt med å få 
sirkulasjon på VTA-plassene.  
Det gjøres mye bra arbeid rundt omkring. Det mangler bare å samle og spre det videre til 
andre. Positiv omtale av mulighetsdagen fra brukerrepresentantene som hadde vært til 
stede. 
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26/19 Evaluering av møter i brukerutvalget for NAV Trøndelag. 
Momenter som kom fram under evalueringen: 

- Snakker åpent om det meste 
- Greit å være i utvalget. Nav er regelstyrt, da er det spørsmål om hvor mye en kan 

påvirke  
- Ønske om å komme inn på anbudsutlysningen/kravspesifikasjon i forhold til tiltak 
- Veldig givende å være med i utvalget og ønsker å fortsette 
- Brukerutvalget NAV Trøndelag er bedre enn i det gamle Trøndelag 
- God takhøyde 
- Jobbe sammen både NAV og brukere for å bedre situasjonen for de som har det 

vanskeligst 
- Gunstig for ytelseslinja å komme inn i dette fora. Dette viser også at vi er en del av et 

stort hele 
- NHO: har gitt oss innsikt i ulike aktører og roller 
- Vi utnytter ikke det potensiale som vi har både hver for oss og sammen 
- Mange har mye å bidra med, har masse ressurser som ikke blir aktivisert 
- Det er viktig å være raus 
- Det er en god tone i utvalget 
- Vi må se på potensialet i brukerutvalget 
- Viktig at vi er villig til å gå nye veier 
- God møteledelse 
- Gjennom ung medvirkning har Trøndelag vært foregangsfylke 
- Vi kan ha workshop med forskjellig tema 
- Viktig å bringe saker oppover i systemet 
- Viktig å få med ungdom inn i utvalget 
- Grei fordeling mellom informasjon og diskusjon 
-  

 
27/19 Kort informasjon fra NAV og organisasjonene. 
NAV: EØS-saken preger oss. Vi er i gang med å planlegge neste år. Samling i neste uke for 
statlige arbeidsgivere i forhold til inkluderingsdugnaden. 
Kontaktsenteret: EØS-saken har her også tatt tid. Ett av tre kontaktsenter har spesialisert 
seg på pensjon. Det er stor åpenhet for brukere, til å se hvem som har hatt innsyn. 
NHO: styringsgruppemøte i nær framtid vedrørende vi inkluderer. Jobber en god del med 
inkludering. 
Kreftforening: De har hatt møte om behandlingsformer for kreft. 
LO: jobber med å få oppnevnt nye medlemmer i nye brukerutvalg. Regionkonferanse på 
Namsos, med ca 130 deltakere. Jan Cristian Vestre var innleder på møte og anbefales på 
det sterkeste. I Trøndelag har LO over 60000 medlemmer. De holder på å ansette 2 nye LO-
koordinatorer, bla i forhold til Nye veier. LO vil jobbes inn mot servicesektoren for å øke 
andelen av organiserte.  Sparebanken Midt-Norge har et samarbeid i forhold til tilbud mot 
LO-organiserte. De holder på å oppnevne medlemmer til prøvenemder rundt omkring. 
Prøvenemdene sensurer fagprøver.  
Ulrik: EØS-saken har ikke påvirket veilederne i nav. Jobber med å ta inn noe fra 
mulighetsdagen. NAV-veilederne greier å holde fokus på det de skal gjøre. 



 
 

 
 
 

 

SAFO: Unge funksjonshemmede har hatt en funkisdag. Dette ble en fin dag. De jobber med 
funksjonshemmedes konvensjon. Det er ikke nødvendigvis like tiltak, men like muligheter. 
Bonny: årsmøte i august. Jobber med programmet for neste år. 
May-Liz jobber med bla ny OT-avtale. 
Per Roger: god kontroll på de oppgavene de har ansvar for. EØS-saken er den store saken 
for tiden. Nye krav til innsyn har både fordeler og kan ha utfordringer i seg.  
FFO: arrangerte konferansen rehabilitering og habilitering i går. Veldig god dag med gode 
innledere. Det planlegges nytt kurs for brukermedvirkning. Oppnevning til NAV sine 
brukerutvalg tar noe tid. 
3. des. er den internasjonale dagen for funksjonshemmede. 
 


